



香港城市大學出版社
City University of Hong Kong Press

Using AI in manuscript preparation

Artificial intelligence (AI) technology is evolving at a rapid pace, and now includes such tools as large language models (LLMs), generative AI, and chatbots (such as ChatGPT). City University of Hong Kong Press expects authors to adhere to the highest standards of conduct if utilizing such software during the writing process.

- In the interest of transparency, AI use must be declared and explained in the manuscript and the subsequent published work.
- Any use of AI must not constitute plagiarism or result in the dissemination of inaccurate information. Authors should perform a thorough review of their manuscript to ensure the information is correct, as they are accountable for all the content of the work.
- AI or AI-assisted technologies cannot be listed as an author or co-author of any book published by City University of Hong Kong Press.
- Images edited with or generated by AI will not be accepted, except where the specific purpose of the image is to demonstrate the technical capacity of AI to edit or generate such images.

使用人工智能（AI）輔助創作

人工智能科技（AI）正處於迅速演變的過程中，至今已發展出大型語言模型（LLMs）、生成式人工智能（Generative AI）和聊天機器人（如 ChatGPT）等工具。有見及此，香港城市大學出版社期望作者在運用此類軟件輔助創作時，能夠遵守嚴謹的行為準則。

- 基於透明度的考量，若創作或編輯時曾經使用人工智能，作者必須在初始文稿以及最終出版的書籍中作出相應聲明及解釋。
- 使用人工智能時，不能構成抄襲或引致不準確信息的散播。作為著作權擁有人，作者應當全面審查文稿內容，以確保資料準確無誤。
- 任何人工智能或有人工智能輔助的技術，將不會被列為香港城市大學出版社所出版書籍的作者或合著者。
- 文稿中不能加插經人工智能生成或編輯的圖像，除非該類圖像是用以解釋說明人工智能生成或編輯圖像的技術能力。